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申請案編號 Application No： AS-IRB-HS 02-18036（R2） 
計畫名稱 Project title： 總計畫：身體感、科技與文化的共同演化 Why Shentigan Matters and 

How It Works? 
分支一：高麗菜的甜與茶的清香：身體感、科技與飲食文化研究的

新取徑 The Search for “Umami＂ in Cabbage and “Fresh and 
Fragrant＂in Tea: A New Approach of Shentigan in Studying 
Technology and Food Culture 

分支二：打造「Q」口感：從身體感探析近代臺灣稻種、炊煮科技與
口味改變的共構 Maling “Q＂ rice: Exploring the co-evolution 
of rice breeding, cooking technology and changing sensory 
evaluation in Taiwan from the Shentigan perspective 

分支三：「瘋」媽祖：民間宗教中身體感的演化 The co-evoluational 
process between Mazu believers’ body experiences/body techniques 
and social-cultural modernization development in Taiwan 

分支四：熟媚與醜怪：清代書法中的身體感 Practiced beauty and 
strange ugliness: Shentigan of calligraphy in Qing Dynasty 

分支五：身歷其境感的演化：科技中介之身體感 How presence 

co-evolves with technology?-The mediated Shentigan 

申請人 Project Investigator： 余舜德 Yu, Shuenn-Der 
合作機構 Collaborating Institute(s)：  
陳玉箴 Chen, Yujen / 國立臺灣師範大學語文系 Department of Taiwan Culture, Languages and 

Literature, National Taiwan Normal University (分支計畫二主持人) 
張珣 Chang, Hsun / 中央研究院民族所 Institute of Ethnology, Academia Sinica (分支計畫三主持

人) 
丁亮 Ting, Liang / 國立台灣大學中國文學系 Department of Chinese Literature, National Taiwan 

University (分支計畫四主持人) 
林玲遠 Lin, Ling-Yuan / 國立政治大學傳播院 College of Communication, National Chengchi 

University (分支計畫五主持人) 

執行期間 Project Duration： 
From 2019 / 01 / 01 / to 2021 / 12 / 31 /； 

(yyyy / mm/ dd)  (yyyy / mm/ dd)   

核准日期 Approval Date：  2020 / 11 / 30 / (yyyy / mm/ dd) 

有效期限 Due Date： 
From 2020 / 11 / 30 / to 2021 / 12 / 31 / 

    (yyyy / mm/ dd)  (yyyy / mm/ dd) 

注意事項 Notes： 

1. 請每年進行年度備查，並於 2022 / 12 / 31 /(yyyy / mm / dd)前繳交結案報告至本委員會審查。 
The progress report should be submitted to the IRB at Academia Sinica annually, and final report 
should be submitted to the IRB at Academia Sinica before 2022 / 12 / 31 /(yyyy/mm/dd) for review. 

2. 如研究發生非預期事件，應即時向本委員會報告。 
All the unexpected events are required to be reported to IRB-HS of Academia Sinica promptly. 

3. 研究計畫執行中，若有涉及與研究倫理相關的修正或變更，應事先提出「修正申請」並獲通
過，始可執行。 
Any changes of the research project pertaining to ethical issues must be reviewed and approved by 



 

中央研究院人文社會科學研究倫理委員會 
IRB on Humanities & Social Science Research / IRB-HS 
Academia Sinica  

the IRB-HS before implementation. 
4. 若需展延計畫執行時間，應於計畫期滿日 2021 / 12 / 31 /前提出申請。 

Extension of the duration of the project should be submitted to the IRB-HS of Academia Sinica for 
approval before the last day of the research project (2021 / 12 / 31). 

茲 證明上項人文社會科學研究計畫(AS-IRB-HS 18036 v.3)，包括其研究參與者之說

明同意書、問卷、訪談大綱，已經本委員會之審核，並同意此計畫書之內容符合本

委員會所訂定之人文社會科學研究倫理標準。 
The above named study proposal (AS-IRB-HS 18036 v.3) has been reviewed, along with 
the informed consent form, questionnaire, and interview guide, and found to conform with 
the guidelines set forth by IRB on Humanities & Social Science Research / IRB-HS 
Academia Sinica. 

主任委員：                                        日期： 

Chairperson                                         Date                  


